
رضا حمیدی
روزنامه نگار

 zنگاه فنی

اوضـاع در باشـگاه اسـتقلال بـه حـدی وخیـم شـده کـه لئونـاردو پادوانـی هـم از 
آن طـرف دنیـا علیـه مدیـران ایـن باشـگاه مصاحبـه کـرده اسـت. پادوانـی بـا نقـد 
مدیریت در باشگاه استقلال گفته: »متاسفانه باشگاه برای افرادی که کمترین 
ظرفیـت را هـم بـرای مدیریـت باشـگاهی در عظمـت اسـتقلال ندارنـد، هزینـه 
می دهد.« مدافع سـابق اسـتقلال که به دلیل مصدومیت شـدید از روی ویلچر 
به زندگی ادامه می دهد همچنان منتظر پرداخت مطالباتش از باشـگاه اسـت.

بعــد از اســتعفای فتح اللــه زاده گفتــه می شــد که روزبه چشــمی به درخواســت 
مدیربرنامه هایــش موضــع تنــدی علیه مدیریت اتخاذ نکرده اســت اما حضور 
ســرزده چشــمی در برنامــه زنــده تلویزیونی و اظهاراتی که علیــه فتح الله زاده به 
زبان آورد نشــان داد، شــایعات درباره حمایت چشــمی از مدیران این باشــگاه 
کــذب محــض اســت و چشــمی پشــت بازیکنــان و هــواداران قــرار گرفتــه و این 

شــایعات به او نمی چســبد.

در کمـال شـگفتی اظهـارات اخیـر پرویـز مظلومـی در یـک برنامـه تلویزیونـی 
نشـان داد کـه او بی توجـه بـه سـوابق طولانـی خـود در باشـگاه اسـتقلال کـه 
هـم بازیکـن بـوده و هـم سـرمربی، حـالا در قامـت عضـو هیـأت مدیـره ایـن 
باشـگاه بابـت حـذف از آسـیا ناراحتـی آن چنانـی نـدارد و سـاده از کنـار ایـن 
خطـای بـزرگ و نابخشـودنی عبـور کـرده اسـت. ایـن سیاسـت بـه شـدت از 

سـوی هـواداران اسـتقلال مـورد انتقـاد قـرار گرفتـه اسـت.

لئوناردو پادوانی روزبه چشمی پرویزمظلومی

حمله به مدیران استقلال پشت بازیکنان و هواداران از حذف ناراحت نبود!

از کمپ آبی
استقلال 4

حذف از آسیا اشکالی ندارد آقای فتح الله زاده

ماندن به چه قیمت؟

علـی فتح اللـه زاده بـرای مانـدن در رأس 
مدیریـت باشـگاه اسـتقلال بـه نقطـه ای 
رسـیده کـه عـلاوه بـر پاسـخگو نبـودن 
در مقابـل ابهامـات متعـدد مالـی در ایـن 
باشـگاه، در برنامـه زنـده تلویزیونـی اعـلام 
می کند که حذف تیمش از لیگ قهرمانان 
آسیا اشکالی ندارد! این جمله اگر از زبان 
هر یک از مدیران باشگاه استقلال خارج 
می شـد و فتح اللـه زاده دسـتی بـر آتـش 
مدیریـت ایـن باشـگاه نداشـت، بـا حملـه 
شـدیدالحن فتح الله زاده مواجه می شـد. 
علـی فتح اللـه زاده امـا بـدون توجـه بـه 
موضع گیری هـای تنـد گذشـته خـود علیه 
مدیران باشگاه استقلال حالا به نقطه ای 

رسیده که اعلام می کند اشکالی ندارد از 
آسـیا حـذف نشـویم!

فتح اللـه زاده ایـن جملـه را در لحظاتـی 
از زبـان خـارج کـرد کـه بارهـا بـه هـواداران 
ر  د و  ره  شـا ا هش  شـگا با نـی  میلیو
صحبت هـای اخیـر خـود اعـلام کـرد بایـد 
در مقابـل حجـم عظیمـی از حامیـان 
باشـگاه پاسـخگو بـود امـا مدیرعامـل 
اسـتقلال عمـلاً بـا بیـان ایـن جملـه کـه 
حـذف از آسـیا اشـکالی نـدارد، توجـه 
ظاهـری خـود بـه هـواداران ایـن باشـگاه را 

هـم زیـر سـؤال بـرد.
علاوه بر این مسأله مهم که آقای مدیر به 
جای پیشرفت در عرصه مدیریت ورزشی 
به جایی رسیده که حذف از آسیا را عادی 
تلقـی می کنـد، بـی تفاوتـی او در مقابـل 
انتقادهـای گسـترده بازیکنـان نیـز جـای 
شـگفتی و حیـرت دارد. فتح اللـه زاده ایـن 
روزهـا بـه شـدت زیـر تیـغ انتقاد هـواداران 
اسـتقلال قـرار دارد و هـر روز کـه می گـذرد 

ناراحتـی حامیـان همیشـگی ایـن باشـگاه 
عمیق تـر هـم می شـود امـا بازیکنـان نیـز 
ابایـی از انتقـاد علیـه مدیریـت باشـگاه و 
شـخص او ندارنـد کـه ایـن بی سـابقه ترین 
دوران مدیریـت او در باشـگاه اسـتقلال 
اسـت. آن شـب در برنامـه فوتبـال برتـر 
روزبـه چشـمی فقـط گوشـه ای از خشـم 
بازیکنـان اسـتقلال نسـبت بـه شـرایط 
مدیریتـی ایـن باشـگاه را بیـان کـرد امـا 
نارضایتـی از عملکـرد فتح اللـه زاده بسـیار 
وسـیع تر اسـت و عمـلاً همـه بازیکنـان 
نسـبت بـه ادامـه فعالیـت فتح اللـه زاده 
در باشـگاه اسـتقلال بیمنـاک هسـتند و 
دیگـر او را مدیـر قابـل اعتمـادی در ایـن 

باشـگاه نمی داننـد.
فتح اللـه زاده امـا بـدون توجـه بـه اینکـه 
قـرار اسـت در محیطـی کار کنـد کـه فقـط 
یکـی، دو عضـو هیـأت مدیـره از او حمایت 
می کننـد، بـی  جهـت اصـرار بـه مانـدن 
دارد در حالـی کـه او بایـد پـای اسـتعفایش 

می ایسـتاد و ایـن باشـگاه را تـرک می کـرد 
تـا لااقـل اعتبـاری کـه طی سـالیان طولانی 
در ایـن باشـگاه جمـع کـرده، بیـش از 
ایـن خدشـه دار نشـود. مانـدن در چنیـن 
فضایـی هرگـز بـه سـود علـی فتح اللـه زاده 
نیسـت. او حتـی اگـر بدهی اسـتراماچونی 
را پرداخـت کنـد و فـرض محـال اینکه بعد 
از پرداخـت بدهـی بـا بازگشـت اسـتقلال 
به لیگ قهرمانان آسـیا موافقت شـود که 
بسـیار بعید اسـت، نباید در باشـگاهی به 
فعالیـت ادامـه دهـد کـه اغلـب بازیکنـان 
بـا مصاحبه هـای تنـد و بی پروا مدیریتش 
را زیـر سـؤال بردنـد و هـواداران نیـز هـر 
آنچـه خواسـتند بعـد از بـازی بـا ذوب آهـن 
نثـارش کردند. شـاید توجیـه فتح الله زاده 
بـرای مانـدن در اسـتقلال فقـدان گزینـه 
برای سپردن مسئولیت مدیریتی باشگاه 
اسـتقلال باشـد اما حتی اگر وزارت ورزش 
و جوانان و سـازمان خصوصی سـازی برای 
انتخـاب مدیرعامـل جدیـد ایـن باشـگاه 

بـا چالـش مواجـه شـوند نیـز مانـدن بـه 
سـود فتح اللـه زاده نیسـت و او بایـد بـرای 

همیشـه ایـن باشـگاه را تـرک کنـد.
مهر حذف از آسیا بر پیشانی فتح الله زاده 
چسـبانده شـده اسـت و او بـا وجـود 
موفقیت هایی که در طول دوران مدیریت 
خـود در ایـن باشـگاه بـه دسـت آورده بود، 
دیگـر آن مدیـر محبـوب گذشـته نیسـت. 
شعار »حاج علی فتح الله، دوستت داریم 
بـه مـولا« دیگـر در ورزشـگاه ها شـنیده 
نمی شـود و فتح اللـه زاده تبدیـل بـه یکـی 
از چهره هـای سـیاه ایـن باشـگاه شـده 
است. حذف از آسیا تمام اعتبار مدیریت 
او را زیـر سـؤال بـرده و فتح اللـه زاده بـرای 
حفـظ انـدک اعتبـار باقـی مانـده خـود بایـد 
باشـگاه اسـتقلال را بـرای همیشـه تـرک 
کنـد تـا فرصـت بـه مدیرانـی برسـد کـه 
شـاید طـرح و برنامـه مطلوب تـری بـرای 
خـروج ایـن باشـگاه از چالش هـای بـزرگ 

مالـی داشـته باشـند.

فتح الله زاده بدون 
توجه به اینکه قرار 

است در محیطی 
کار کند که فقط 

یکی، دو عضو هیأت 
مدیره از او حمایت 
می کنند، بی  جهت 

اصرار به ماندن دارد 
در حالی که او باید 

پای استعفایش 
می ایستاد و این 

باشگاه را ترک می کرد 
تا لااقل اعتباری که 

طی سالیان طولانی 
در این باشگاه جمع 

کرده، بیش از این 
خدشه دار نشود

    چهارشنبه   16 فروردین 1402  سال بیست و ششم  شماره 7274 

 zسوژه

 zخبر

 شگفتی، پشت شگفتی

فرهاد هم ادعای 
فتح الله زاده را 

تکذیب کرد!
در حین صحبت های فتح الله زاده 
بــا مجــری برنامــه فوتبــال برتــر، 
فــرزاد مجیــدی پیامــی بــه میثاقــی 
ارســال کــرد کــه در آن گفتــه شــده 
بــود فرهــاد مجیــدی طــی تمــاس بــا 
ــرادرش فــرزاد اعــلام کــرده هیــچ  ب
پولــی از علــی فتح اللــه زاده دریافت 
ــر او خــلاف  ــارات اخی نکــرده و اظه
واقعیــت اســت. ایــن پیامــی بعــد 
از ادعــای فتح اللــه زاده دربــاره 
اینکــه طــی ســه فقــره چــک بــه 
مجیــدی پــول داده، ارســال شــد. 
در نهایــت فتح اللــه زاده وقتــی در 
ــام قــرار گرفــت  ــا ایــن پی مواجهــه ب
جز ســکوت واکنش دیگری نشــان 
نــداد و نتوانســت در مقابــل ادعــای 
عجیــب خــود موضــوع جدیــدی را 
مطــرح کنــد و درنهایــت مشــخص 
شــد کــه او دربــاره پرداخــت پــول 
ــد  ــه مانن ــز ب ــه فرهــاد مجیــدی نی ب
دیگــر مســائل شــفاف عمــل نکرده 

اســت.
 

آقا سیروس نگران 
از دست رفتن 

انگیزه بازیکنان

 ، ی ین محمــد د س  و ســیر
پیشکســوت اســتقلال از اینکــه 
می بینــد بازیکنــان بابــت نرفتــن 
بــه لیــگ قهرمانــان آســیا متضــرر 
شــده اند، گلایــه دارد: »بــا حــذف 
از آســیا بیــش از هرکســی بازیکنــان 
ــد کــه یــک ســال  تیــم ضــرر می کنن
بــرای راهیابــی بــه لیــگ قهرمانــان 
آســیا تــلاش می کننــد و اینگونــه 
آرزوی آنهــا بــر بــاد مــی رود و یــک 
نســل فوتبــال مــا نابــود می شــود. 
شــاید اگــر ایــن اتفــاق نمی افتــاد آنها 
ــه  ــا درخشــش در ایــن رقابت هــا ب ب
تیم هــای خــوب اروپایــی ترانســفر 
می شــدند امــا حــالا ایــن انگیــزه 
از بیــن رفتــه اســت و امیــدوارم 
بازیکنــان به خاطــر شــادی دل 
هــوادار بــا جــان و دل بــازی کننــد 
ــازی  ــن نیــت ب ــا ای ــر ب ــم اگ و مطمئن
کننــد حتمــاً دیــده خواهنــد شــد. 
وزارت ورزش بایــد روی دخــل و 
خــرج باشــگاه نظــارت ویــژه داشــته 
باشــد تــا ببینــد مشــکل از کجاســت 

و آن را رفــع کنــد.«
 

خوشحالی 
پرسپولیسی ها از 

شرایط استقلال
بعد از اتفاقاتی که در روزهای اخیر 
رخ داده و به دلیـل سـوء مدیریت، 
آبی ها از لیگ قهرمانان آسیا حذف 
شـده اند، امیـدواری بیشـتری در 
شـکل  لیس  پرسـپو ه  گا و د ر ا
گرفتـه تـا امتیـازات عقـب افتـاده 
بـا اسـتقلال را در لیـگ جبـران 
کننـد. پرسپولیسـی ها معتقدنـد 
بـا مدیریـت  ده  للـه زا کـه فتح ا
نامناسـب خـود روحیـه بازیکنـان 
و اعضـای کادر فنـی ایـن باشـگاه را 
بـه پایین تریـن حـد ممکـن رسـانده 
و اسـتقلال در بازی  هـای آتـی نتایـج 
مطلوبـی بـه دسـت نخواهـد آورد 
یـن موضـوع باعـث کاهـش  و ا
انگیـزه مجموعـه تیـم خواهـد شـد. 
البتـه سـاپینتو بعـد از اسـتعفای 
للـه زاده در صـدد جبـران  فتح ا
برآمـده و از شـاگردانش خواسـته 
بـا همـه وجـود بـه سـمت قهرمانـی 
حرکـت کننـد تـا جایگاه شـان در 
یـد دیـد  جـدول تغییـر نکنـد. با
نتیجـه حواشـی اخیـر بـه سـود 
پرسـپولیس خواهـد شـد یـا خیـر؟!

شاید معجزه ای اتفاق بیفتد

روزنه باریک برای بازگشت 
به آسیا

 تهدید پنهان بازیکنان استقلال

دریافتی های مان را 
رسانه ای می کنیم

بازیکنان اســتقلال بعد از مناظره ای که میان فتح الله زاده و قربانزاده در یک برنامه 
ــار دیگــر بــه موضــوع پرداختی هــای نامــوزون خــود از  زنــده تلویزیونــی انجــام شــد، ب
ســوی مدیــران باشــگاه اســتقلال اشــاره کرده انــد. روز گذشــته نیــز میــان بازیکنــان 
ــا را بیــش  ــران باشــگاه دریافتی هــای آنه ــود کــه چــرا مدی ــن بحــث داغ ب اســتقلال ای
از واقعیــت اعــلام می کننــد؟! بازیکنــان اســتقلال همگــی برایــن باورنــد کــه مدیــران 
کنونــی باشــگاه اســتقلال در تلاشــند بــا ایــن اقــدام بــه نوعــی خــود را خــوش قــول جلــوه 
دهنــد تــا خلــف وعده هــای مالــی مکــرر آنهــا عیــان نشــود. البتــه از دل تیــم اســتقلال 
خبــر می رســد کــه بازیکنــان قصــد دارنــد در اقدامــی تلافــی جویانــه میــزان دریافتــی 
خــود از ابتــدای فصــل را رســانه ای کننــد تــا بــرای هــواداران هــم مشــخص شــود کــه 
آنهــا تا کنــون چــه قــدر دســتمزد گرفته انــد. حتــی گفتــه می شــود پرداختــی بــه برخــی 
بازیکنــان نهایتــاً بــه 35 درصــد می رســد، درحالــی کــه مدیــران باشــگاه اســتقلال 
بارهــا در رســانه ها اعــلام کرده انــد کــه پرداختــی بــه مجموعــه بــه 70 درصــد رســیده و 
بازیکنــان رقم هــای نا چیــزی از باشــگاه طلــب دارنــد. بایــد دیــد کــه بازیکنــان اســتقلال 
چــه زمــان دربــاره دریافتی هــای خــود شفاف ســازی خواهنــد کــرد تــا ماجــرای دیگــری 

در باشــگاه اســتقلال بــه راه بیفتــد.

حامـد افضلـی، مسـئول روابـط بین الملـل باشـگاه اسـتقلال اعـلام کـرده که شـاید روزنه ای 
برای بازگشـت باشـگاه اسـتقلال به لیگ قهرمانان آسـیا باز شـود. افضلی در این خصوص 
متنی با این مضمون منتشر کرده است: »ضمن عذرخواهی از هواداران به خاطر شرایط 
پیـش آمـده، خواسـتم فقـط توضیـح مختصـری در مـورد وضعیـت پرونـده اسـتراماچونی 
در FIFA و AFC بـدون هیـچ گونـه موضع گیـری توضیحـی ارائـه  بدهـم. تنها شـانس حضور 
اسـتقلال در لیـگ قهرمانـان آسـیا ایـن اسـت کـه اعضـای محتـرم کمیتـه مجـوز حرفـه ای 
فدراسیون فوتبال و سپس ارکان قضایی AFC تشخیص بدهند که در تاریخ ۱۱ فروردین 
رأی ایـن پرونـده قطعـی نبـوده اسـت چـرا کـه مهلـت اعتـراض به رأی کمیتـه انضباطی فیفا 
همچنـان وجـود دارد. ایـن مسـأله همچنـان میـان ارکان تصمیم گیـر مـورد بحـث بـوده و تـا 
ایـن لحظـه هیـچ قطعیتـی وجـود نـدارد و تفسـیرهای مختلفـی بیـان می شـود. در FIFA نیز 
رأی کمیتـه انضباطـی روز ۱ فروردیـن ابـلاغ و 30 روز مهلـت جهـت پرداخـت داده شـد کـه 
در صـورت عـدم پرداخـت، پنجـره نقـل و انتقالاتـی تـا زمـان پرداخـت بسـته خواهـد شـد و 
خطر کسـر امتیاز باشـگاه را تهدید نمی کند. درخواسـت جزئیات )Grounds( رأی داده 
شده و این 30 روز نیز تا زمان اعلام جزئیات رأی معلق مانده است و تاریخ دقیق مهلت 

پرداخـت در حـال حاضـر مشـخص نیسـت.«


